
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 84 af 7. november 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Jeanette Rose Hansen 
  

26. november 2019 
J.nr. 2019 - 10417 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 84 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at det vil være problematisk, hvis eksempelvis små whiskyproducen-

ter udelukkes fra at benytte spiritusmoderationsordningen, fordi skattemyndighederne 

tolker fremstilling som destillationstidspunktet, hvilket for whiskys tilfælde betyder, at 

mængden af alkohol er væsentligt højere end det færdige produkt (pga. stor afdampning), 

som sælges adskillige år senere? 

 

Svar 

Jeg er enig i, at det vil være problematisk, hvis whiskyproducenter er udelukket fra at be-

nytte spiritusmoderationsordningen, fordi fremstillingstidspunktet anses som destillati-

onstidspunktet. Jeg har derfor anmodet Skattestyrelsen om at vurdere, hvorvidt whisky-

producenter udelukkes fra at benytte spiritusmoderationsordningen på baggrund heraf.  

 

Skattestyrelsen har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til:  

  

”Skattestyrelsen er ikke enig i, at små whiskyproducenter udelukkes fra at benytte spiritus-
moderationsordningen, når fremstillingstidspunktet anses for destillationstidspunktet. 

Der er således ikke noget til hinder for, at en whiskyproducent destillerer højst 10 hektoli-

ter i et kalenderår.” 

 

Jeg kan på baggrund af ovenstående udlede, at whiskyproducenter ikke bliver udelukket 

fra at benytte spiritusmoderationsordningen, såfremt de højst destillerer 10 hektoliter i et 

kalenderår.  

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af SAU alm. del spørgsmål 83 (2019/2020) om 

fortolkningen af ”færdigproducerede varer”.  
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